
A Füleki Várfutás második 
évfolyamának száznegyven 
felnőtt és gyermekkorú futó 
résztvevője volt.   8. oldal

Városunkat ismét ellep-
ték a futók

A Füleki Vármúzeum ismét 
autentikus és tartalmas, gyere-
keknek és felnőtteknek szóló 
műsort kínált.    4. oldal

A várjátékok látogatók 
százait vonzották

Fülek felújítaná a város-
háza épületét
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Az ambiciózus projekt része-
ként szeretnék rekonstruálni 
a történelmi épület külsejét és 
a közműveket.   2. oldal
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Füleki Hírlap

A  vasútállomás előtti közterület komplex 
felújítása a  következő azon nagy projek-

tek közül, amelyekre az önkormányzat pályá-
zatot nyújt be a közeljövőben, mindjárt a vo-
natkozó felhívás közzétételét követően. Az 1,3 
milliós projekt részét képezi majd az új járdák, 
parkolóhelyek, burkolt területek kiépítése, va-
lamint nem kevés zöldterület létrehozása. 

Az önkormányzat az állomás előtti, Vasúti 
utcai közterület teljes felújításának kérdésével 
még 2020-ban kezdett el foglalkozni, amikor 
együttműködési ajánlatot kapott a Szlovák Ál-
lamvasutaktól a megállók és állomások mellet-
ti nagykapacitású parkolók és várakozó helyek 
átfogó rendezéséhez. Ennek eredményeként 
készült el az 1,3 milliós értéket meghaladó 
terv, amelynek köszönhetően jelentősen meg-
változna az adott városrész arculata. Sikeres 
pályázás esetén a Város 104 000 euróval száll-
na be a költségekbe.

A projekt benyújtása előtt az önkormány-
zatnak rendeznie kellett az állomás előtti, több 
mint 5200 m2 területű, a SZÁV tulajdonában 
lévő földterület tulajdonjogi és jogi viszonyait. 
Ezért a képviselők a projekt megvalósítása és 
fenntarthatósága idejére évi 0,10 euró/m2 árú 
bérletet hagytak jóvá.

A nagyszabású projekt a pályaudvar előtti 
burkolt területek és járdák átfogó felújításával 
számol. „A járdák fő hálózata a tervezet szerint 
megmarad, de új járdákat is kialakítanak, amelyek 
az állomásépület mentén és a körforgalom körül 
futnak majd. A biztonságosabb gyalogosforgalom 
érdekében új gyalogátkelőhelyeket is javasoltunk” – 
tájékoztatott Anderko Erika a hivatal városi 
stratégiai-fejlesztési alosztályának vezetője. 
Továbbá közölte, hogy a projekt a meglé-
vő parkoló burkolt területeinek átépítését is 
előirányozza, itt 35 állandó parkolóhely léte-
sül. Ezek közül kettőt elektromosjármű-töltők 
telepítésére jelölnek ki. A mostani ideiglenes 
buszmegálló helyére egy új, 16 méteres autó-
busz-megállót szeretnének építeni. Ezt járda 
kötné össze az állomásépület bejáratával. 

Ha a pályázat sikeres elbírálásban részesül, 
a tér új berendezést is kap. A körforgalom 
közepére egy ötméteres oszlopot terveznek 
építeni, amely Anderko szerint tájékozódási 
pont lesz a pályaudvarra érkező lakosok és a 
vasútállomásról érkező utasok számára. A pi-
lon körül padokat helyeznek el. A rekonstruk-

ció során a közvilágítás cseréje is esedékes, új, 
energiatakarékos LED-lámpákat telepítenek 
majd.

A legjelentősebb esztétikai változtatás az 
állomás és a szemben lévő két lakóépület kö-
zött fekvő kisebb parkot érinti. A teret jelenleg 
teljesen benőtték a fák és az invazív növények, 
amelyek annyira sűrű bozótot alkotnak, hogy 
az lehetetlenné teszi a kis parkba való bejutást. 
A projekt a teljes terület visszagyepesítését, új 
zöldfelületek létrehozását, újonnan 
ültetett növényzet telepítését irá-
nyozza elő. A zöldterület érdekes-
sége egy kis esőkert lenne, amelybe 
a tervek szerint az állomás elől a 
tisztított esővizet vezetnék le. A te-
rület más részein, többek között a 
parkolóban is terveznek növénye-
ket ültetni, hogy árnyékot adjanak 
és akadályozzák a túlmelegedést.

„Az állomás előterének megújítására 
irányuló projekt lazán kapcsolódik két 
másik közelgő projekthez, ezek a teljes 
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Vasúti utca aszfaltozására és a Botto utcai lakások 
melletti burkolt területek kialakítására vonatkoz-
nak. Kedvező elbírálás esetén a város kapuja teljesen 
új arculatot kap” – mondta Anderko Erika.

Az állomás előterének helyreállítása a Besz-
tercebányai Megyei Önkormányzat integrált 
területfejlesztési stratégiájának (IUI BBSK) és 
a losonci stratégiai-tervezési régió (LC-VK-PT) 
kiemelt projektje.

Mikuš Kovácsová Klaudia,  ford.: za

Fülek Városa
közzéteszi

a város tulajdonába tartozó 27,08 ha összterületű me-
zőgazdasági földek bérbeadására irányuló szerződés 
megkötésére vonatkozó szándékát 2024.11.01-től 
nyilvános kereskedelmi versenytárgyalás keretén be-
lül. Bővebb információk és a versenytárgyalás feltéte-
lei elérhetők lesznek 2023.10.16-tól a www.filakovo.sk 
honlapon. 

FVH

A vasútállomást a Losonc és Fülek közötti vasútvonal rekonstrukciója után tervezik ismét teljes üzembe helyezni.

A gyomos zöldterületből parkot hoznának létre. A szomszédos utat ugyancsak felújítanák. Fotók: kmk
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Fülek önkormányzata támo-
gatásért folyamodott a város-

háza történelmi épületének teljes 
felújítására. A város történetének 
egyik - potenciálisan - legmaga-
sabb támogatása a szecessziós 
épület megőrzésének biztosítását 
célozza a következő nemzedé-
keknek, valamint az alkalma-
zottak és az ügyfelek számára is 
minőségi környezetet szeretne 
teremteni. Sikeres elbírálás estén 
a munkálatok a 2024-es eszten-
dőben esedékesek.

Anderko Erika, a stratégiai-vá-
rosfejlesztési alosztály vezetője 
arról tájékoztatott, hogy a hiva-
tal az épület rekonstrukciójára 
valamivel több, mint 2,5 millió 
eurót kér a Helyreállítási tervből 
a közlekedési minisztérium Tör-
ténelmi és műemlékvédelem alatt 
álló középületek helyreállítása 
c. felhívására reagálva. A Város 
33  000 euró hozzájárulással szá-
mol. A terven már két éve dolgo-
zik az önkormányzat. „Jelenleg az 
épület műszaki állapota nem kielégítő, 
nem felel meg a kor elvárásainak. A 
falak feláznak, a tetőburkolat szét-
hullik, nem hatékony a fűtésrendszer, 
amelynek működtetése energetikai 
szempontból nagyon igényes. Miha-
marabb meg kell oldalunk az épület 
állapotának gondját. Úgy, hogy meg-
őrizzük a történelmi értékét és az al-
kalmazottak és az ügyfelek számára 
az ügyintézés szükséges feltételein is 
javítsunk”- magyarázta Agócs At-
tila polgármester.

Anderko Erika szerint az am-
biciózus projekt része az épület 
külsejének és a közművesítésének 
teljes felújítása, mégpedig intelli-
gens technológiák és környezet-
tudatos megoldások alkalmazá-
sával. „A kültér tekintetében a terv 
teljes homlokzati felújítással számol, 
hagyományos, de szigetelő vakolattal, 

emellett szeretnénk megőrizni a hom-
lokzat minden értékes díszítőelemét. 
Az évtizedek óta ázó falazatokat injek-
tálással konzerváljuk majd.  Az épület 
újabb része az udvar felől hőszigetelést 
kap, ahogyan az egész tető is, melynek 
burkolatát és lecezését teljes egészében 
kicseréljük. A szerkezet fagerendái 
szükség szerint kerülnek részleges 
cserére, konzerváljuk, további védő-
réteggel látjuk el őket” – sorolta az 
alosztály vezetője. Természetes 
minden nyílászáró cseréje, az újak 
a kor minden energetikai igé-
nyét kielégítik majd, ugyanakkor 
történelmi aspektusból a lehető 
legnagyobb mértékben korhű ki-
vitelűek lesznek. A belső udvar 
szintén megújul. Gondoskodnak 
a vízgyűjtésről, az esővizet visz-
szatartó tartályokba vezetik. Az 
udvar új burkolt felületeket kap, 
új növényeket ültetnek, belső par-
kolójában elektromos autótöltő is 
lesz.

A munkálatok keretében tel-
jesen átépítik a fűtésrendszert: 
modern kazánokat telepítenek, új 
elektromos hálózatot és közmű-
veket, valamint légcserélővel el-
látott szellőztető berendezést épí-
tenek be. Utóbbi biztosítja majd a 
folyamatos friss levegőt, az épület 
szellőzését, hűtését a nyári, fűté-
sét a téli hónapokban. 

A polgármester szerint a terv 
számol a smart technológiák 
használatával. Ezek egyik feladata 
garantálni a költségek csökkenté-
sét és az épület energiahatékony-
ságát. „A rendszer reagál a külső hő-
mérsékletre és ennek alapján fűt majd 
a megfelelő, nyitvatartás szerinti 
időszakokban. További napszakokban 
temperálásra lesz programozva. Le-
hetséges lesz pontosan meghatározott 
időben tervezni a fűtést a nagyobb, 
rendszertelenül használt termekben is, 
mégpedig automatikusan, a szertartá-
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sok vagy gyűlések naptári beosztása 
alapján. Fokozatosan, hosszabb in-
tervallumokban zajlik majd az ilyen 
fűtés, nem ugrásszerűen, ezzel nagy 
mennyiségű energia takarítható meg. 
Smart technológia irányítja majd az 
épület déli oldalának külső redőnyeit 
is. Nyári napokon az ügyfélfogadási 
időn kívül lezárnak, csupán a munka-
idő kezdete előtt nyílnak ki. Az épület 
így kevésbé melegszik át, aminek kö-

szönhetően nyáron zökkenőmentesebb 
lesz a hivatal működése, a lakosoknak 
nyújtott szolgáltatások” – egészítette 
ki mondandóját. 

A pályázatot az önkormányzat 
júliusban nyújtotta be a minisz-
tériumnak. Jelenleg annak érté-
kelését várják. Jóváhagyás esetén 
a projekt 2024-ben valósul meg.

Mikuš Kovácsová Klaudia, 
ford.: za

Fülek város értesíti az összes 
adó- és illetékfizetőjét, hogy 

2023. szeptember 30-án lejárt a 
helyi adók (ingatlanadó, kutyaadó, 
közterület-használati adó) és a 
kommunális hulladékdíj 2. részle-
tének befizetési határideje. Ezért 
kéri azokat az adó- és illetékfi-
zetőket, akik még nem rendezték 
tartozásukat a város felé, hogy ezt 
mielőbb tegyék meg.

Az adófizetők a kivetett adókat 

és illetékeket minden munkana-
pon készpénzben fizethetik be 
a városi hivatalban vagy banki 
átutalással az adóügyi ügyintéző 
számlájára.

A pénzügyi nehézségekkel küz-
dő polgárok kérvényezhetik a vá-
rosi hivatalban, hogy adófizetési 
ütemtervről szóló megállapodást 
kössenek az adó befizetése ügyé-
ben. Ezzel a lehetőséggel jelenleg 
60 adós él, akik ebben az esztendő-

ben a megállapított 76 000 eurós 
teljes hátralékból több mint 33 000 
eurót havi részletekben fizettek ki.

Az elhunyt polgárok hátraléka-
it a város a hagyatéki eljárásba 
azonnal bejelenti, és így ezek a 
kötelezettségek jogszerűen áthá-
rulnak az örökösökre. Ebben az 
évben a Város hitelezőként már 
32 esetben jelentett be követelést 
a járásbíróságon, összesen 8 400 
euró értékben. 

A város saját hatáskörben 46 
adós ellen folytat végrehajtási el-
járást, ebből 20 esetben járműve-
zetői engedély visszatartásának 
formájában.

Az elektronikus rendszer szlová-
kiai bevezetését követően a város 
eddig 6 jogi személy ellen nyújtott 
be végrehajtási kérelmet bírósági 
végrehajtók közreműködésével.
Varga Zoltán, a FVH közgazdasági 

és vagyongazdálkodási osztályvezetője
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A Város meg akarja őrizni a történelmi városházát a jövő nemzedékei számára. 

Az állandó nedvesség miatt a falak rossz állapotban vannak. Fotók: kmk

Az épület lehetséges jövőbeli kinézetének vizualizációja.
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2023. augusztus 23. 
Az ülés hivatalos megnyitása, a 
napirend, a kiegészítő napirendi 
pontok jóváhagyása, a határo-
zat-előkészítő bizottság, a jegyző-
könyvvezető, valamint a jegyző-
könyv-hitelesítők megválasztása 
után a gyűlés a Sávolyi úti volt ipa-
ri övezet revitalizációjával, az ipar-
csarnok és adminisztratív épület 
építésével kapcsolatos szerződés 4. 
sz. kiegészítésének jóváhagyásával 
folytatódott. A képviselők meg-
szavazták a költségvetés növelését 
124 000 euróval, amire a kapcsoló-
szekrény és az újrafelhasználásra 
alkalmatlan hulladék elhordásával 
járó váratlan kiadások miatt volt 
szükség, valamint a munka köz-
ben fellelt régi alapok, konstruk-
ciók maradványainak széttörése 
és elbontása miatt. A polgármester 
arról tájékoztatott, tárgyal a Kö-
zép-Szlovákiai Áramszolgáltató-
val, hogy az állja a kapcsolószek-
rény cca. 63 000 eurós költségeit. 
Ugyanakkor a Város az INTER-
REG vezetésével is kapcsolatban 
van, akihez a támogatás további 
200 000-es növeléséért folyamo-
dott. Szerinte valószínűsíthető, 
hogy ha nem is a teljes összeg, de 
legalább annak fele a Város szá-
mára végül kifizetésre kerül. To-
vábbi költségnövekedés év végéig 
már nem várható.

Ezt a Város tulajdonjogi ügye-
ivel kapcsolatos pont követte. A 
képviselők jóváhagyták a városi 
földterület egy kb. 20 m2-es ré-
szének átruházását a Közép-Szlo-
vákiai Áramszolgáltatónak szim-
bolikus 1 euróért. Az iparcsarnok 
melletti, már említett kapcsoló-
szekrény területéről van szó. E 
napirendi pontban került jóváha-
gyásra a pozsonyi Szlovák Állam-
vasutakkal kötendő, 0,10 euró/m2 
értékű bérleti szerződés, mely a 
SZÁV által kezelt 5215,9 m2 telket 
érinti. A bérletre a vasútállomás 
előtti tér felújításának terve miatt 
volt szükség (a projekt részleteiről 
a címlapon olvashat). 

Az ülés a főellenőr tevékenysé-
géről szóló jelentésének ismerteté-
sével folytatódott. A város aktuális 
ügyeiről szóló napirendi pontban 
a polgármester tájékoztatott, hogy 
a város intenzív kapcsolatban áll 
a VárLak fesztivál szervezőivel, 
minden biztonsági ereje együttmű-
ködik velük, a rendezvény sikeres 
lebonyolítását kívánta a szerve-
zőknek. Ezt követően megkö-
szönte a képviselőknek a jelenlétet, 
majd berekesztette az ülést.

2023. szeptember 21.
Az ülés hivatalos megnyitása, a 
napirendi pontok jóváhagyása, a 
határozat-előkészítő bizottság, a 
jegyzőkönyvvezető, valamint a 
jegyzőkönyv-hitelesítők megvá-
lasztása után a gyűlés a képviselői 
interpellációkkal folytatódott. En-
nek keretében szokatlan módon a 
képviselők egyetlen interpellációt 
sem terjesztettek elő. Ezt követő-
en Visnyai alpolgármester a városi 
képviselő-testület mellett működő 
szakbizottságok javaslatainak ki-
értékelését ismertette. A jegyző-
könyvek a város honlapján elérhe-
tőek. Az ülés a városi költségvetés, 
a dotációs és költségvetési szerve-
zetek büdzséjének monitoringjá-
val folytatódott. A polgármester 
összefoglalásként elmondta, hogy 
a kormány különféle határozata-
inak köszönhetően a város pénze 
jelenleg még az önkormányzat 
szokványos működésére is szűkös. 
Ezért a városnak egyelőre vissza 
kell fognia magát a projektek terén. 
Elmondása szerint az ipari zóna 
projektjénél több ászt is tartunk a 
kezünkben, ahol az EU növelhetné 
a támogatást, ami a jövőben segít-
hetné az új projektek ismételt elin-
dítását.

Ezt követően a Közhasznú Szol-
gáltatások (VPS), a Városi Műve-
lődési Központ és a Vármúzeum 
igazgatói ismertették a jelentése-
iket. A VPS igazgatója értékelte 
a konyhai hulladék gyűjtésének 
újonnan bevezetett rendszerét, a 
polgármester kérte a veszélyes hul-
ladék Detox cég által megvalósított 
gyűjtésének jobb ellenőrzését, hogy 
az önkormányzat által finanszíro-
zott szolgáltatással ne éljenek visz-
sza más települések lakosai. Felhív-
ta a figyelmet arra, hogy a hulladék 
beszolgáltatóitól kérjék a személyi 
igazolvány bemutatását. A rész-
letes jelentések a város honlapján 
elérhetőek.

A város tartalékalapjában talál-
ható pénzeszközök felhasználását 
és a városi költségvetés módosítási 
javaslatát érintő pont következett. 
A tartalékalapból több, mint 141 
ezer euró felhasználását a Kalaj 
utca és a Hősök tere felújítására 
terveznek. A költségvetés módosí-
tása pénzeszközök tartalékalapból 
való áthelyezésével és eszközök 
áthelyezésével függ össze továb-
bi tételek esetében, ami azonban 
nem módosította a város költség-
vetésének bevételeit és kiadásait. 
A vállalkozói tevékenységéből be-
folyt jövedelem áthelyezését kérte 
a múzeum is. A polgármester eze-
ket a lépéseket azzal kommentálta, 

hogy ez is arról tanúskodik, milyen 
jelentős mértékben sújtották a volt 
kormány döntései az önkormány-
zatok és szervezeteik költségveté-
sét. „A fazék alján kapirgálunk” – fűz-
te hozzá. Az ülés a városi rendőrség 
2023 második negyedévéről szóló 
jelentésével folytatódott. A jelen-
tés taglalta a lakosok egy részének 
aszociális viselkedését is, akiket a 
városban hajléktalanoknak gon-
dolnak. Eddig kiutasították őket az 
adott helyről, de ők csak máshová 
mentek. Bírságolni nem lehetett 
őket, mivel semmilyen szabálysér-
tést nem követtek el. Ezeknek a 
személyeknek a vizsgálatát köve-
tően kiderült, hogy a nagyobb ré-
szük valójában nem is hajléktalan. 
Ezért a városi rendőrség új straté-
giába fogott, arra próbálja rávenni 
ezeket az embereket, hogy az ott-
honaikban találkozzanak, ne pedig 
a közterületeken. A polgármester 
hozzátette, a helyi vállalkozókkal 
is lezajlott egy találkozó, hogy lega-
lább a legexponáltabb helyeken az 
újságárus bódékban ne áruljanak 
alkoholt. A részletes jelentés a vá-
ros honlapján elérhető.

A szünetet követően a Fülek 
Város Gazdasági és Társadal-
mi Városfejlesztési Programja a 
2022–2030-as évekre (GTVP) c. 
dokumentum jóváhagyásáról szóló 
pont következett. A programról a 
képviselők többször is tájékoztatva 
voltak, a szakmai munkacsoportok 
az elmúlt két évben ezen dolgoztak, 
egy lakossági fórum is megvalósult. 
A kérdőíves felmérésbe 192 fő kap-
csolódott be. Az eredmények alap-
ján dolgozták ki a város stratégiá-
ját, amely a jövőbeni projektcélok 
kiindulási pontja. A polgármester 
értékelésében elmondta, hogy a 
legutóbbi GTVP teljesítése elérte a 
97 százalékot. Ez az új sokkal am-
biciózusabb és hosszú távú célok-
kal is számol. Az összes dokumen-
tum a város honlapján, a stratégiai 
dokumentumok közt megtalálható. 
Az ülés a város vagyonjogi kérdé-
seivel folytatódott. Az anyagok a 
város weboldalán hozzáférhetők.

Az ülés a főellenőr ellenőrző 
tevékenységéről szóló jelentés be-
mutatásával folytatódott. Az ösz-
szes jelentés megtalálható a város 
honlapján. A város aktuális ügye-
iről szóló pontban a polgármester 
a folyamatban lévő projektekről 
tájékoztatott. A város egy nagy, 2,5 
milliós projektet nyújtott be a vá-
rosháza felújítására, amiről már 
részletesen tájékoztattak a médi-
ákban. A gimnázium mögötti asz-
faltozott játszótér felújítását érintő 
projekt pozitívan néz ki, a lehető 
leghamarább megkezdjük a köz-
beszerzést, és ha sikerül, a projek-
tet év végéig meg kell valósítani. Ez 

szoros lesz, mivel egy villámgyors 
felhívásra villámgyorsan reagál-
tunk. Bekapcsolódtunk az Európa 
a polgárokért (EACA) felhívásba. 
Az éghajlatváltozás témakörében 
6 rendezvény valósul meg, részle-
teket még nem tudunk. Az összes 
megkezdett projekt a városban 
az ütemtervnek megfelelően ha-
lad, az ipari övezetben a munkák 
befejeződnek és kezdetét veszi a 
bonyolult használatbavételi eljárás, 
aminek az év végéig meg kell va-
lósulnia. Létrejött Besztercebánya 
megye Integrált Területi Stratégi-
ája, amelyben a Losonci, Poltári és 
Nagykürtösi járások egy egészként 
vannak jelen. Ide további négy pro-
jektünket sikerült bejuttatni – az 
állomás előtti terület felújítása, a 
fellegvár rekonstrukciója, a VMK 
hőszigetelése és a tó megújítása a 
parkban, összesen több, mint 3,8 
millió euróért. Ez azt jelenti, hogy 
a minisztériumok részünkre, pri-
orizáltak részére, egyedi felhívá-
sokat hirdetnek ki, így nagyobb 
az esélyünk arra, hogy elnyerjük 
a támogatásokat. A már meglé-
vő szükséges rajzok aktualizálása 
attól függ, miképp alakul az ipa-
ri övezetnél a többlettámogatás, 
hogy legyen pénzünk ezekre a pro-
jektekre. Tájékoztatott arról, hogy 
a MOPS októbertől folytatódik, 
10 taggal és 5 tartalékossal. Azon-
ban a városnak még mindig nincs 
támogatási szerződése, ezért azt 
saját költségvetéséből kell finan-
szíroznia, utólagos visszafizetéssel 
számolva. „Mindent megteszünk azért, 
hogy ez az egész fenntartható legyen, ez 
nehéz, de igyekszünk optimisták ma-
radni.”.

A vita keretében Anderko kép-
viselő emlékeztetett arra, hogy a 
felszámoló bizottság működés-
képtelen, amióta a hivatal két dol-
gozója nyugdíjba vonult, kérte a 
pótlásukat. A másik hozzászólás az 
újonnan aszfaltozott Malom utcát 
érintette, ahol két lakos is panasz-
kodott, hogy a családi házakhoz 
vezető hidak burkolatát a felület-
marást követően nem egyenesítet-
ték ki. Megszólította a kivitelezőt, 
aki együttműködést ígért, azonban 
az nem történt meg. A polgármes-
ter elmondta, hogy a projekttel a 
megye foglalkozott, az építési ki-
vitelezőre nincs ráhatásunk, azon-
ban igyekszünk velük felvenni a 
kapcsolatot és tájékozódni.

Ezt követően a polgármester 
megköszönte a részvételt és bere-
kesztette az ülést
A tanácskozások minden jegyzőköny-
ve, határozata, munkaanyaga, va-
lamint vágatlan videofelvétele meg-
található a város honlapján: www.
fiľakovo.sk.

Mikuš Kovácsová Klaudia

A képviselő-testület üléseiről
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A várjátékok szórakoztató és tartalmas programot kínáltakA várjátékok szórakoztató és tartalmas programot kínáltak
A Vármúzeum a Füleki Várjátékok következő évadát tudhatja maga után. Ez a több éves múltra visszatekintő, népszerű rendezvény ha-
zánkból és Magyarországról is vonzza az érdeklődőket. Van köztük számos visszajáró, de ezt az évet illetően sok véletlenszerű látogató is, 
akiknek általában kellemes meglepetést okoz a korhű és változatos program. Most sem volt ez másként, hiszen megismerkedhettek azon 
korszak mindennapi teendőivel, kultúrájával, hagyományaival és harcmodorával, amikor a várban még javában zajlott az élet. Az idei 
programot több mint 1000 érdeklődő tekintette meg.

A Börzsöny Nehézgyalogság korhűen mutatta be a 14. és 15. századra jellemző fegy-
vereket, harci képességeket, ruházatot és páncélzatot, sőt, korabeli boszorkánypert 
is rendezett.

A Kanát-solymászat jóvoltából a résztvevők meggyőződhettek a ragadozó madarak 
ügyességéről és képességeiről, illetve tenyésztésükről és életmódjukról hallhattak 
értékes tudnivalókat.

A közönség figyelmét méltóan kiérdemelte a Középkori Királyi Kutyások régi ma-
gyar kutyafajták – pásztor- és vadászkutyák – bemutatója.

A várjátékokat esti reneszánsz és barokk zenei koncert zárta a Vox Humana zenekar 
előadásában.

A rendezvényt a Kisebbségi Kulturális Alap és a Besztercebányai Megyei Önkor-
mányzat támogatta. 
              Szöveg: FVM - NTIK, fotók: Mesiarik Marian

A kísérőprogramok keretében a Vir Fortis bajvívó csoport és a Defensores társulat 
már jól ismert várvédői betekintést nyújtottak a katonai táborok mindennapjaiba, 
továbbá harci technikákat, fegyvereket és őseink hétköznapi életét hozták a közön-
ség elé. Az egyik táborban az érdeklődők kipróbálhatták a tűzcsiholást acéllal és 
kovakővel, lőfegyverekbe való ólomgolyók öntését, illetve a szablyával való vágást, 
míg a másikban interaktív programok és lovagi pálya várta a kalandra vágyókat.

A rendezvény gyermekeknek szóló gólyalábas színházi előadással vette kezdetét, 
majd történelmi mutatványosok gondoskodtak az egész napos szórakoztatásról

A műsor érdekessége volt a reneszánsz és barokk kori autentikus ruhaköltemények 
bemutatója. A történelmi Magyarország területén élő közép- és felsőnemesség 
leghíresebb női képviselőinek korabeli források alapján készült, figyelemreméltó 
ruházatait és kiegészítőit a Fringia Társulat tagjai tárták a közönség elé divatbemu-
tató formájában. 



Augusztus 11-én, a városi ünnep-
ségsorozat keretén belül adták át 

a Város és a Polgármester Díját. A 
városi díj egyik kitüntetettjét lapunk 
augusztusi számában mutattuk be. A 
másik díjazott dr. Fehér Péter, a Vá-
rosháza mellett működő Tanügyi 
Hivatal egykori vezetője lett. A díjat 
Fülek alap- és középfokú oktatása ér-
dekében végzett, sokéves eredményes 
pedagógiai és vezetői munkásságáért 
kapta.
Életed nagy része az oktatásügy-
höz kapcsolódik. Voltál tanuló, ta-
nár, majd az óvodák és alapiskolák 
fenntartói hatáskörének az önkor-
mányzatokra történő átruházását 
követően leraktad egy új intéz-
mény – a tanügyi hivatal alapjait. 
Ki irányított a pedagógusi pályá-
ra, és melyik időszakra emlékszel 
vissza a legszívesebben?  
Nem vagyok ugyan Fülek szülött-
je, de a megélt 65 évemből immár 
50 éve kötődöm a városhoz, 15 
évesen lettem a helyi gimnázi-
um diákja. A magyar tannyelvű 
alapiskolát szülőfalumban, Ter-
belédben kezdtem el látogatni, és 
éppen ezek a kezdetek határozták 
meg a későbbi pályaválasztáso-
mat. A terbelédi iskola ún. falusi 
kisiskola volt, ahol az összes év-
folyam tanulóit egy tanteremben 
tanította egy tanító, akit szükség 
esetén nem volt aki helyettesítse. 
Máig sem értem, hogy miért, de 
mindig engem bízott meg, hogy 
ügyeljek a rendre az iskolában, 
és a tanulótársaim respektáltak. 
A felső tagozatot Losoncon vé-
geztem, majd füleki gimnazista 
lettem. Itt igazi pedagógus legen-
dák tanítottak, akik közül ketten 
a tudásukkal és a diákok iránti 
igényes, ugyanakkor emberi hoz-
záállásukkal, a példaképemmé 
váltak. Elmondhatatlanul örülök, 
hogy a tanügyi hivatalban való 
működésem alatt ez a két tanár 
úr részesült elsőként a város által 
adományozott Pedagógus Élet-
műdíjban. Legszívesebben a diá-
kéveimre emlékszem vissza. Fe-
lejthetetlen és legszebb emlékem 
a gimnáziumi évekből származik, 
mivel ott ismertem meg a későbbi 
feleségemet, akivel aztán együtt 
tanultunk Pozsonyban a Comeni-
us Egyetem Bölcsészettudományi 
Karán.
A tanügyi hivatalt csaknem 20 
évig vezetted. A létrejöttekor ta-

lán elképzelésed se volt, 
hogy mi mindennel jár ez 
majd. Füleken két óvoda, 
négy alapiskola, a művé-
szeti alapiskola, öt isko-
lai étkezde, négy napközi 
tartozik a hatáskörébe, és 
eleinte még ott volt a sza-
badidőközpont is. Miből 
állt a munkád?

A Füleki Tanügyi Hivatal 
2004.7.1-jén jött létre. A 
hivatalba az Ifjúság Utcai 
Alapiskolából léptem be, 
ahol a bozitai szaktanin-
tézetből történt eljövete-
lem után nem egészen egy évig 
tanítottam. A kezdetek nem vol-
tak könnyűk, mert bár az iskolák 
delimitálása a város hatáskörébe 
már befejeződött, de a jogok és 
kötelezettségek átruházásával a 
járási hivatalról átkerültek a hiá-
nyosságok is, melyeket orvosolni 
kellett. Azonban szerencsém volt. 
A szaktanintézet igazgatóhelyet-
teseként kapcsolatokkal rendel-
keztem a kerületen, mint a tanfe-
lügyelőség külső munkatársának, 
ún. gyakorlati szakemberének, 
ismerőseim voltak a tanfelügye-
lők között, ugyanakkor közép-
iskolai tankönyvek és egyetemi 
jegyzetek társszerzőjeként és lek-
toraként is ismert voltam. Ami a 
hivatal hatáskörét illeti, tudnivaló, 
hogy ez egy fellebbviteli szerv az 
alapiskolai igazgatók által első fo-
kon hozott határozatok ügyében, 
azonkívül irányítja és ellenőrzi 
a tevékenységüket is. Mivel a 
városházán nem volt más okta-
tásügyi szakember, a polgármes-
ter megbízásából kiterjesztettük 
a tanügyi hivatal hatáskörét az 
alapiskolákról a többi oktatási in-
tézményre is. Fokozatosan új fel-
adatok is adódtak, főleg az önkor-
mányzati rendeletek kidolgozása 
és az igazgatói posztok betöltését 
érintő pályázatok szervezése stb. 
terén. Bár a Fülek kistérség isko-
lái a törvény szerint nem tartoz-
tak a hivatal hatáskörébe, a Közös 
Községi Hivatal keretén belül ta-
nácsadás zajlott az egyes közsé-
gek polgármesterei kérésére az ő 
részükre is, ill. segítettem őket az 
ügyintézésben, pl. a megnevezése-
ik összehangolásában az iskolák 
minisztérium által vezetett háló-
zatával. Eredetileg 10 ilyen község 
volt. Kellemetlen ügyeket is orvo-

solnom kellett. Ezek többnyire 
az elégtelen kommunikációból 
eredő, emberközi kapcsolatokat 
érintő problémák voltak, mint pl. 
a szülői panaszok, az igazgató és 
az iskolai alkalmazottak közti ki-
sebb-nagyobb nézeteltérések, de 
az igazgatói posztra sikertelenül 
pályázók elégedetlensége is. Ezek 
kényes ügyek, melyekkel senki 
sem szeret foglalkozni.
Milyen érzéssel mentél el nyugdíj-
ba?
Örültem. Úgy döntöttem, hogy a 
pénz előtt az egészségemet része-
sítem előnyben. Úgy vélem, erős 
alapokra helyeztem a tanügyi hi-
vatalt és sikeresen vezettem jó pár 
évig. Elég igényes vagyok a mun-
kámra, és kezdett olyan érzésem 
lenni, hogy már „kiégtem”. Hozzá 
kell azonban tennem, hogy nehéz 
szívvel hagytam el a kollégáimat, 
akikkel jó viszonyt ápoltam, ezért 
ha tehetem, hetente meglátoga-
tom őket a városi hivatalban. 
A pedagógiai tevékenységen kívül 
évek óta fordítással és tolmácso-
lással is foglalkozol. Mi késztetett 
erre?
Még 1997-ben lettem hites tol-
mács és fordító. Azért, hogy a bo-
zitai diákjainknak ne kelljen nagy 
pénzeket fizetni a tolmácsolásért 
a járművezetői vizsgán.
Nyelvi adottságaidat kihasználtad 
a Fiľakovské zvesti – Füleki Hír-
lap kiadásában is, melynek hosszú 
évekig főszerkesztője voltál. Hogy 
emlékszel vissza erre a munkára?
A városi hivatalban halmozott 
funkciók vannak. A tanügyi hiva-
tal vezetőjeként megbíztak az ön-
kormányzati havilap főszerkesz-
tői posztjának betöltésével is, de 
módszertani segédkönyvet is ál-

lítottam össze a geopark részére. 
Tudod, hogy a hírlapot évekig mi 
ketten írtuk. Akkoriban valahogy 
senkinek sem volt közölnivalója a 
városi újságban. Örültem, amikor 
a főszerkesztőséggel a művelődé-
si központ igazgatóját, később a 
város szóvivőjét bízták meg.
A magánéletedről nem szívesen 
beszélsz, de biztos akad valami, 
amit elmondhatnál az olvasóknak. 
Hogy érzed magad mint nyugdíjas 
és büszke nagyapa?
A családi életemnek volt egy szo-
morú szakasza Lehet, ha a felesé-
gemmel Pozsonyban maradtunk 
volna, ahol munkát kínáltak a 
magyar tanszéken, minden más-
ként alakult volna. De lehet az is, 
hogy nem. Most boldog vagyok, 
szerető családom van. 65 évesen 
elég érettnek éreztem magam, 
hogy újra megnősüljek. Nem kel-
lett Őt keresnem, hosszú évek óta 
itt volt a szemem előtt. Gyönyörű 
és nagyon okos kis unokám van, 
aki okos szülők gyermeke. De én 
azért azt állítom nekik, hogy rám 
ütött. Büszke nagyapa, apa és férj 
vagyok.
A díjátadásnál meghatottságot le-
hetett rajtad látni. Mi villant át 
akkor az agyadon?
Ez már az ún. második gyermek-
kor velejárója. Meghatódtam, 
mert valaki felfigyelt a munkám-
ra és díjra javasolt érte. De az első 
reakciómat ne akard tudni. Ar-
ról, hogy a díjat át kell vennem, 
egy széles műveltségű barátom, 
Szőke Pisti győzött meg, aki G.B. 
Shaw-t idézte nekem: „Kitüntetést 
visszautasítani nem lehet. Élj úgy, 
hogy ne kapd meg.” Igyekeztem, 
de nem sikerült. 

Cíferová Iveta

Fehér Péter: Büszke nagyapa, apa és férj vagyokFehér Péter: Büszke nagyapa, apa és férj vagyok

 Fehér Péter feléségével, Zsuzsannával, unokájával és menyével, Titton Viktóriával. Fotó: Schnelczer Z. 
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Jelentős rendezvények Füleken 2023 októberében

10. 06.
Megemlékezés az aradi vértanúkról 
Helyszín: Hősök tere
Szervező: Csemadok Füleki Alapszervezet

16:00

10. 13.
Jubilánsok köszöntése 
Helyszín: Városi Művelődési Központ
Szervező: Fülek Város Nyugdíjasklubja

15:00

10. 13.
Petőfi tanösvény átadása
Helyszín: Magyar Közösségi Ház
Szervező: Csemadok Füleki Alapszervezet

16:00
 

10. 14.

Už ti nikdy nenaletím
A Múza Teatro Színház vígjátéka
Szereplők: Maroš Kramár, Marko Igonda, Henrieta 
Mičkovicová / altern. Lenka Barilíková
Helyszín: Városi Művelődési Központ
Szervező: Városi Művelődési Központ

18:00

10. 20-ig
Balázs Alfréd jubileumi kiállítása 
Helyszín: Városi Honismereti Múzeum – galéria
Szervező: Füleki Vármúzeum

10. 21.

V. "Dalolj, míg élsz!" nemzetközi kórustalálkozó
"Örökzöld dallamok fesztiválja"
Helyszín: Városi Művelődési Központ
Szervező: PRO KULTÚRA Füleki Férfikar
Támogatók: Fülek Város, Városi Művelődési Központ
Kisebbségi Kulturális Alap

16:30

10. 27.

Generációk találkozása és idősek köszöntése
Helyszín: Városi Művelődési Központ
Szervező: A Nyugdíjas Egyesület Füleki Városi Szer-
vezete

15:00

10. 27.

Barangoló - Színházi, bábszínházi workshop és 
találkozó
Helyszín: Városi Művelődési Központ
Szervező: Csemadok Füleki Alapszervezet

10:00

11. 03.

Hollandia híres magyar származású fotográfusa, 
Róna Jutka  Magyar cigányok – Túlélők vallanak c. 
kiállításának megnyitója
Helyszín: Városi Honismereti Múzeum – galéria
Szervező: Füleki Vármúzeum 

16:00

* A szervezők fenntartják a műsorváltozás jogát.

Örkény klasszikusa a Komáromi 
Jókai Színház előadásában Füle-
ken is nagy sikert aratott.

Szeptember 22-én este 18.00 
órakor csaknem teljesen meg-

telt a Városi Művelődési Központ 
nézőtere. Bizakodásra ad okot, 
hogy nemcsak az idősebb korosz-
tály volt kíváncsi Örkény István 
Tóték című tragikomédiájára, ha-
nem a fiatalabb is, többek között 
a füleki gimnázium diákjai. 

Komáromban és Kassán is már 
többször nyúltak a színházak eh-
hez a klasszikushoz, a mostani 
szereposztásban az őrnagy sze-
repében a nyitrai Andrej Bagar 
Színháznál dolgozó Oszlík Pétert, 
Tót Lajos szerepében pedig az 
erdélyi Gáspárik Attilát láthat-
tuk a színpadon. Mariskát, azaz 
Tótnét a Ragyolcról származó 
Molnár Xénia alakította. Ágika 
szerepében Hostomský Fannit 
láthatta a  nagyérdemű. A  csalá-
don és a hozzájuk pihenni érkező 
őrnagyon kívül a darab fontos 
szereplője a leveleket önkénye-
sen elbíráló postás is, akit Fabó 

Tibor alakí-
tott. Tomaji 
plébános re-
verendájá ba 
Olasz István 
bújt, a gyan-
t a s z e d ő k 
k e d v e n c é t , 
Gizi Gézá-
nét Holocsy 
K r i s z t i n a , 
C i p r i á n i 
ideggyógyászt 
pedig Ma-
tusek Attila 
keltette élet-
re. A darabot 
Béres Attila 
rendezte.

A fehér do-
b o z b e l s ő r e 
emlékeztető 

színpadon a függönyként szol-
gáló ingsorokra vetített második 
világháborús filmhíradó részle-
tek, valamint a bejátszott kísérő 
szöveg és zene miatt a darab még 
drámaibbnak hatott. 

A nézők mindjárt az előadás 
kezdetétől szinte együtt lélegeztek 
a színpadi történéssel: amikor ki-
derült, hogy az őrnagy nem bírja 
a zajokat, a nézőtérről szinte pisz-
szenés sem hallatszott. Ellenben 
minden poént hálás nevetés kísért. 

A ragyolci Molnár Xénia „hazai” 
palóc nyelvjárása Füleken is nagy 
sikert aratott, és nem csak a Ra-
gyolcról érkezett rajongótábora, 
rokonai, ismerősei körében. A da-
rab végén sok-sok virágcsokorral 
köszönték meg neki ezt az élethű 
alakítást, ezt a remek estét.

A kétfelvonásos előadás szü-
netében a VMK előterében ismét 
megnyílt az oly régóta zárva tar-
tó színházi büfé ajtaja is. Bár csak 
ideiglenes, provizórikus meg-
oldással, azonban így is többen 
megörültek, hogy volt hol és mi-
vel szomjukat oltani. A helyiség 
állandó bérlőjét keresi, aki folya-
matosan kiszolgálná az igényeket.

Legközelebb októberben egy 
szlovák nyelvű vígjáték vár a szó-
rakozni vágyó színházkedvelők-
re, olyan ismert színművészek-
kel, mint Maroš Kramár, Marek 
Igonda és Henrieta Mičkovicová. 
Az október 14-én este 18.00 óra-
kor kezdődő előadásra érdemes 
elővételben megvásárolni a 14 eu-
rós jegyeket, a helyszínen kezdés 
előtt már 17 euróba fognak kerül-
ni. Részletek a VMK honlapján, a 
www.kultura.filakovo oldalon ol-
vashatók, ahol online is meg lehet 
váltani a jegyet.

A Komáromi Jókai Színház 
vendégjátéka a Kisebbségi Kultu-
rális Alap támogatásának köszön-
hetően valósult meg Füleken. 

Tóth Éva, VMK

Állótapssal honorált Tóték előadás Füleken

http://www.kultura.filakovo
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Magasabb diáklétszámmal, 
több pedagógia alkalma-

zottal, kibővült napközis csoport-
tal és gazdagabb felszereltséggel 
indította az új, 2023/2024-es tan-
évet a II. Koháry István Alapisko-
la.

A város legnagyobb oktatási 
intézménye idén 27 osztállyal 
kezdte az iskolai évet. Az alsó ta-
gozaton 12, a felső tagozaton 15 
osztályban indult el az oktatás. 
A tanulók létszáma 614, mely az 
előző évekhez képest emelkedést 
jelent. A tanárok munkáját eddig 
is támogató pedagógiai csoport 
segítette – iskolai pszichológus, 
speciális pedagógus és pedagógiai 
asszisztensek –,  mely ebben az év-
ben három új pedagógiai asszisz-
tenssel bővült. Az új tanévben 18 
szakkör közül választhatnak majd 
a tanulók. A napközi iránt egyre 
nagyobb az érdeklődés, s az isko-
la vezetésének sikerült megemel-
nie a napközis csoportok számát.
Az iskola felszereltsége két új 
interaktív táblával gazdagodott, 
melyek az oktatói munkát teszik 
színesebbé. A nyár folyamán 
megvalósult az iskolai étkezdé-
hez tartozó konyha újrafestése, 
és elvégezték a szükséges javítási 
munkálatokat is.

A kohárysok számára rögtön 
az első hónap mozgalmasan in-
dult – az iskolakezdés ellenére 
több program is megvalósult. 
Szeptember 11-én a Rákóczi Szö-

vetség munkatársai az iskolakez-
dőknek, azaz a kis elsősöknek 
ünnepélyesen átadták a Szövetség 
ösztöndíját, mellyel elismerésüket 
fejezték ki a magyar iskolaválasz-
tásért.

Szeptember 15-én csaknem öt-
ven tanuló és kísérő tanáraik a 
szécsényi Magyar Nemzeti Múze-
um Forgách-Lipthay Kastélymú-
zeumának meghívására vehettek 
részt az intézmény „Fejedelemün-
nep” című rendezvényén, mely a 
szécsényi országgyűlés 318. év-
fordulója alkalmából valósult meg. 
A programban szerepelt 1705 mé-
teres emlékfutás, kuruc–labanc 
ütközet bemutatója, toborzás, 
kiképzés, seregszemle, ügyességi 
vetélkedők, hadijátékok és sok 
más érdekesség. A tanulók meg-
tekintették a múzeum Petőfihez 
és Rákóczihoz kapcsolódó kiállí-
tásait. A tanulmányi kirándulásra 
az autóbuszt a Rákóczi Szövetség 
biztosította.

Szeptember 21-én az alsó ta-
gozatos tanulók már az ügyes-
ségüket is bizonyíthatták – a 
Miniolimpián mutathatták meg 
tudásukat.

Az alapiskola a tanév további 
hónapjaira is több programmal 
készül, melyek a formális oktatás 
kereteit meghaladva, egyéb isme-
retszerzési lehetőségeket is kínál-
nak a tanulóknak.

Illés Kósik Andrea,
 pedagógus

Több diákkal, tartalmas programokkal 
startolt a Koháry Alapiskola A nyári forróságot követően 

újra megnyitottuk a Daxner 
Utcai Óvodánk kapuját a gyer-
mekeink számára. A 2023-2024-
es tanévben is nyolc osztályt mű-
ködtetünk, melyekből 4 szlovák, 4 
pedig magyar tannyelvű.

Összesen 125 gyermek jár óvo-
dánkba, ebből 63 szlovák, 62 ma-
gyar osztályba. Összesen 54 óvo-
dásunkra vonatkozik az óvodai 
tankötelezettség, ebből 25 gyer-
mek a szlovák és 29 gyermek a 
magyar osztályokat látogatja. A 
tavalyi tanévben 64 végzős óvo-
dásunk volt, akik jelenleg váro-
sunk valamelyik általános iskolá-
jának első évfolyamát látogatják. 
Az idei tanévre összesen 70 új 
gyermek iratkozott be. Minden 
jelentkezőt fel tudtunk venni óvo-
dánkba.

Óvodánk megújult homlokzat-
tal rendelkezik, az óvoda udvara 
új mászókákkal és hintákkal bő-
vült. A belső terekben is sikerült 
megújulnunk, a tanév elején ki-
alakítottunk egy új meseszobát – 
relaxációs zónát, ahol a gyerekek 
babzsákokon pihenhetnek, és 
különféle meséket hallgathatnak. 
Új szőnyeg, polcok, szlovák és 
magyar nyelvű mesekönyvek, bá-
bok és egy kis színházi paraván is 
helyet kapott ebben a teremben. 
A mesefoglalkozásokat pihentető 
zenével egészítjük ki. 

További hasznos segédeszkö-

zökkel is bővítettük óvodánk esz-
köztárát. A tavalyi tanév elején 
új interaktív táblát vásároltunk 
számos interaktív játékkal és ok-
tatási programmal kiegészítve, 
amelyek nagy segítséget nyújta-
nak a gyermekek óvodai nevelé-
sében. Jelenleg már 4 osztályban 
van lehetőség az interaktív tábla 
használatára.

Az idei tanévben óvodánkat 
újra látogatni fogják a losonci Pe-
dagógiai Szakközépiskola diákjai, 
akik nálunk végzik óvodai gya-
korlatukat.

Óvodánk több projektben is 
részt vesz, mégpedig a követke-
zőkben: SSP Alapítvány, SEE Ala-
pítvány – „Štukes” címmel, Bogyó 
és Babóca, Adamko zdravo-hravo, 
Boldogságóra, Digi škola.

Óvodánk nyitott az új kihívá-
sokra és lehetőségekre, új mód-
szerekre az oktatásban. Mindent 
megteszünk annak érdekében, 
hogy a gyerekek boldognak érez-
zék magukat és egészségesen fej-
lődjenek, szüleik megelégedésére.

Vargová Danica, igazgatónő 

Hurrá, hurrá – vár az ovi!

Az óvoda a 2023/2024 tanév-
ben szept. 4 - én megnyitot-

ta kapuit. Három kolléganőnk is 
nyugdíjba ment, ezért új kolléga-
nőkkel bővült az óvodánk kollek-
tívája.

Ebben az évben, ugyanúgy mint 
eddig is, mindent megteszünk an-
nak érdekében, hogy a gyermekek 
jól érezzék magukat nálunk, és 
koruk alapján kellőképpen fej-
lesszük őket. A mozgásos és tán-
cos fejlesztést a mazsorett és nép-
tánckörön valósíthatjuk meg, a 
képzőművészeti körön a rajzolást, 
festést tökéletesíthetik a gyerekek, 
a sportolásban jeleskedők sport-
körre járhatnak.

Augusztusban az óvoda zár-
va volt, kivéve az utolsó héten, 
mikor is az óvónénik mar az új 
tanévre készítették a csoportszo-

bákat. Nagy volt az érdeklődés az 
óvodai beíratásnál, a környező 
falvakból is érkeztek új gyerekek. 
Mindenképpen előnyt élveznek 
az iskolaköteles gyermekek, hi-
szen az utolsó év az óvodában 
számukra kötelező. A magyar 
nyelvű osztályokba 29 új gyermek 
érkezett, míg a szlovák nyelvű 
osztályokba 23.

Balážová Michaela,
ford.: Krpelanová Tímea

A Štúr Utcai Óvoda első napjai
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Sikeresen zárult a másodíz-
ben megrendezett Füleki 
Várfutás, mi pedig ezúton 

szeretnénk köszönetet mondani 
elsősorban nektek, kedves futók, 
ugyanis nélkületek ez a rendez- 
vény nem valósult volna meg. 

A jól sikerült első évad után 
nem volt kérdéses, hogy idén is 
megrendezésre kerül-e a futóese-
mény. Azonban szerettünk volna 
néhány újdonsággal kedveskedni 
az érdeklődőknek. Többek között 
egy új, 10 km-es futótáv bevezeté-
sével, vagy egy különleges vendég 
meghívásával – az 1988-as szöuli 
olimpián részt vevő füleki szár-
mazású Melicher Ľudmila tisztel-
te meg jelenlétével a rendezvényt. 
Maratonban, félmaratonban és 
10 km-es távon máig tartja a szlo-
vákiai rekordot. Érdekes témákat 
tárgyalhattunk ki a nekünk adott 
interjú során.

Az idei megmérettetésen az 
időjárás is kedvezett nekünk, 96 
futó regisztrált a versenybe és 44 
gyermek vett részt az akadálypá-
lyán való futásban. A résztvevők 
között voltak helyi alapiskolások 
és óvodások, de ifjú tűzoltók is ér-
keztek Fülekpüspökiből. A felnőtt 
érdeklődők a losonci, rimaszom-
bati, poltári, alsósztregovai, nagy-
kürtösi, zólyomi, kálnói és gyetvai 
klubokból érkeztek, de Magyar-
országról, Szécsényből és Salgó-
tarjánból is érkezett képviselet.

A díjazottakat kategóriák alap-
ján értékelték – 39 év alatti és 40 
év feletti férfiak és nők, a Nordic 
walking esetében korosztályok 
szerinti kategóriák nélkül. A 
nyertesek ajándékokban részesül-
tek, amelyeket a Thorma Výroba 
cég, a Pincesor PT és a Caritas 
nagykereskedés biztosított. Az 
abszolút győztesek – az 5 és 10 
kilométeres pályán is leggyorsab-
ban futó résztvevők serlegeket és 
utalványokat vehettek át, melye-

ket támogatóink, a bakostöréki 
Wellness pod Maginhradom, a 
Vargánya Vendégház és a Füleki 
Vármúzeum biztosított.
Az idei évad győztesei:
5km, nők 39 éves korig:
Reváková Zlatica    (22:35)
Kokyová Patrícia  (23:26)
Teleková Eva   (24:55)
5km, 40 év fölötti nők
Mihalidesová Tímea  (23:40)
Chobodová Katarína  (25:27)
Strmeňová Katarína  (25:51)
5km, férfiak 39 éves korig:
Ďuríček Martin   (18:23)
Chlupka Andrej   (18:33)
Černák Tomáš   (18:39)
5km, 40 év fölötti férfiak:
Bartko Ondrej   (16:03)
Szendrei Csaba   (20:27)
Péter Ladislav   (20:33)
10km, nők 39 éves korig:
Martinská Jana   (42:26)
Šüliová Lucia   (45:25)
Orlaiová Lucia   (46:38)
10km, 40 év fölötti nők:
Báštiová Diana   (43:48)
Zošiaková Lýdia   (46:38)
Longauerová Mariana  (47:48)
10km, férfiak 38 éves korig
Cerovský Tomáš   (36:33)
Ferencz Adrián   (38:13)
Oravec Matej   (39:27)
10km, 40 év fölötti férfiak.:
Jánošík Braňo   (37:36)
Václavík Vladimír  (40:13)
Hric Miloš   (41:46)
Nordic walking, férfiak
Kubányi Jaroslav
Nedbal Miroslav
Baculík Karol
Nordic walking, nők:
Kubányiová Silvia
Nedbalová Jana
Balázsová Mária

A klub nevében szeretnénk ki-
fejezni köszönetünket a füleki vá-
rosi rendőröknek és az önkéntes 
tűzoltóknak, akik gondoskodtak 
futóink biztonságáról a futópá-

lyán, a futókat kísérő kerékpáro-
soknak, valamint mindazoknak, 
akik segédkeztek a gyerekeknek 
kialakított akadálypályán, a gim-
nazista önkénteseknek, a bemon-
dónak és az időmérőnek, a Banya 
Társulatnak az ez alkalommal is 
finom gulyásért, Kovács Márk-
nak a verseny utófilmjéért, kivá-
ló bemondónknak, Adrikának, a 
fotósoknak, a hangtechnikusnak 
és nem utolsósorban a segítséget 
nyújtó családtagoknak, barátok-
nak és ismerősöknek.

Köszönet illeti partnereinket 
is: Dél-Nógrád Partnersége Helyi 
Akciócsoport, a bakostöréki Well-
ness pod Maginhradom, Garmin 
futóklub, Vargánya Vendégház, 
Vegart, Pincesor Polgári Társu-
lás, Európa Bár, COOL KEBAB & 

Ismét nagy érdeklődés övezte a Füleki VárfutástIsmét nagy érdeklődés övezte a Füleki Várfutást

PIZZA, SIMpakt s.r.o., Fitcakes-
byLilla, Ferencz Jozef – Hente-
sáru, Balex Trade, Fresh élelmi-
szer – Kemex.

A verseny főszervezője a füle-
ki Nógrád Sportklub volt, társz-
szervezője pedig Fülek Város és a 
Füleki Vármúzeum. Az esemény 
fő partnere a Thorma Výroba cég 
volt

A füleki Nógrád Sportklub 
Ford.: dk és dp

Melicher Ľudmila olimpiai résztvevővel. 
Fotó: FB/ŠK Novohrad Fiľakovo
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